
P R O T O K Ó Ł   Nr XXI/09  
 
z dwudziestej pierwszej  zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w 
dniu 8 kwietnia 2009  w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 05 - zakończono o godz. 1200. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 

Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pani Marianna Michalska  - Skarbnik Gminy 
4. Pan Bogusław Sokalski - Radca Prawny 
5. Pan Józef Iwiński  - Dyrektor Wydziału Geodezji, Kartografii,     
    Katastru i Gospodarki Nieruchomościami 

  Geodeta Powiatu 
6. Kierownicy referatów i pracownicy Urzędu Gminy  
7. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 34 
8. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -    4  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich przybyłych radnych, zaproszonych gości, 
pracowników Urzędu Gminy oraz  sołtysów.  Przywitał przybyłych 
mieszkańców Karniewa.         
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych o zgłaszanie wniosków i uwag do przedstawionego porządku obrad. 
Jednocześnie zaproponował, by wyjaśnienie spraw związanych z 
przeklasowaniem gruntów w Karniewie omówić w punkcie 3, poniewaŜ nie 
będziemy Pana Dyrektora zatrzymywali przez całą sesję. W związku z tym 
kolejne punkty będą przesunięte o jeden w górę.  

Wójt poprosił o poszerzenie porządku obrad w punkcie 12 jako podpunkt  
a) podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok.  

Radni propozycję przyjęli jednogłośnie.  



Porządek dzienny obrad przyjęto w zaproponowanym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Omówienie spraw związanych ze zmianę klasyfikacji gruntów w Karniewie.  
4. Przyjęcie protokółu z XX zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
6. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
7. INTERPELACJE  RADNYCH. 
8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok. 

a) wystąpienie Wójta Gminy, 
 b)  dyskusja, 
c)  podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za   

2008 rok. 
9.   Rozpatrzenie sprawozdania  z wykonania „Gminnego programu profilaktyki  
    i rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii” za 2008 rok. 

a) dyskusja. 
10. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Karniewie za 2008 rok.   
a) dyskusja. 

11. Ustalenie wynagrodzenia za pracę dla Wójta Gminy Karniewo.  
          a) podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia za pracę dla Wójta  

Gminy. 
12. Potwierdzenie przystąpienia Gminy Karniewo do Partnerskiej Grupy 

Lokalnego  Działania "Ciuchcia Krasińskich". 
      a) podjęcie uchwały w sprawie potwierdzenia przystąpienie Gminy Karniewo 

do Partnerskiej Grupy lokalnego Działania „Ciuchcia Krasińskich”. 
13. Podjęcie uchwał w sprawach: 
      a) zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok,  
      b)  zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki, 
      c)  przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Ziemi  Makowskiej. 

 14.  Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 15.  Wolne wnioski i zapytania. 
 16.  Zamknięcie obrad.    
  
Ad.pkt.3. 
 
  Przewodniczący Rady poprosił by w pierwszej kolejności głos zabierali 
radni, a następnie będą wypowiadali się mieszkańcy Karniewa.  Jednocześnie 
apelował, by pytania były zwięzłe i konkretne. Radny Grzegorz Wawrzonkowski 
podziękował Panu Geodecie Powiatowemu za przyjęcie zaproszenia i przybycie 
na obrady Sesji.  
 Tu powstało wiele wątpliwości w sprawie modernizacji ewidencji – 
stwierdził Pan Iwiński. W 2005 roku rozpoczęliśmy modernizacje ewidencji 
gruntów miejscowości Karniewo. Procedura i prace trwały do 2006 roku. To jest 
zadanie zarządowe. To nie jest wymysł starosty czy wójta. Karniewo było 
ostatnią miejscowością gmina. Cała gmina przewidziana jest do 2010-2012 



roiku. W tej chwili trwają prace w innych gminach. Całą procedurę regulują 
przepisy. Trwało to od pierwszego zebrania w X. 2001 do 2006 roku po 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym w 2006 roku. Nie wiem, czy będą w stanie 
odpowiedzieć tu na miejscu, ale zapraszam do geodezji, gdzie dysponujemy 
kompletną dokumentacją.  
 Radny A. Chełchowski – Pan wspomniał, Ŝe będą robione wszystkie 
miejscowości w gminie, czy to dotyczy wszystkich działek do 1 ha, czy 
aktualizacja wszystkich działek rolniczych.   
 Z wyjaśnień Pana Dyrektora wynikało, Ŝe to będzie dotyczyło wszystkich 
działek tak jak na Karniewie. Być moŜe jest najbardziej widać przy działkach 
budowlanych. Prace będą obejmowały wszystkie działki. MoŜe to będzie w 
innym zakresie  bo prace dla całej gminy będą polegały na załoŜeniu ewidencji 
budynków i weryfikacji uŜytków gruntowych.    
 Chodzi mi o to, Ŝe kiedyś działa była jako nieuŜytek i tak figuruje w 
ewidencji – mówił radny Chełchowski. Teraz rolnicy często uŜytkują te  działki i 
wykazują tą powierzchnię do Agencji Rolnej celem uzyskania dopłat. Czy to 
będzie aktualizowane?. Aktualizować moŜe w ramach takich kompleksowych 
prac  – wyjaśniał Pan Iwiński. Natomiast w przypadkach indywidualnych rolnicy 
mają nawet zgodnie z prawem obowiązek zgłaszania takich zmian i 
przedkładania u nas odpowiednich dokumentów – wtedy dokonujemy zmian. .  
 Jak Pan wspomniał – mówił Przewodniczący Rady Gminy, w 2005 roku 
rozpoczęliście państwo aktualizację działek budowlanych w Karniewie.  
Wówczas otrzymaliśmy pismo od firmy, która wykonywała na wasze zlecenie 
aktualizację tych działek, w którym poinformowano nas, iŜ jest to ustalenie 
granic między sąsiadamy, między drogami. Później Ŝadne informacje 
bezpośrednio do właścicieli posesji do nikogo nie dotarły. Dopiero powstało 
larum w Karniewie w 2009 roku, kiedy zostały zmienione kwoty podatku.  JeŜeli 
jest jakaś podstawa prawna – dlaczego osoby fizyczne nie otrzymały Ŝadnej 
informacji o tym, Ŝe dana działka została przeklasyfikowana na bezklasowo, czy 
inną. Kiedy jest działka budowlana,  a kiedy grunt rolny?.  Jeśli mieszkaniec 
mieszka w Karniewie a ma gospodarstwo w innej miejscowości Karniewo, a 
działka w Karniewie jest przeklasyfikowana jako bezklasowa. Tu jest wiele 
niedopowiedzeń i brak informacji.  
 Zawiadomienia – przepisy mówią o ogłoszeniu w sposób zwyczajowo 
przyjęty – powiedział Pan Dyrektor Wydziału Geodezji. Zawiadamia, się 
poprzez wywieszenia ogłoszenia w Starostwie i na tablicy Urzędu Gminy. My 
ogłaszaliśmy w prasie lokalnej . Takie zawiadomienie było w Urzędzie Gminy w 
X.2005 roku o wszczęciu klasyfikacji, było później zebranie informacyjne w XI. 
2005 natomiast w II 2006 było zebranie informacyjne o wynikach klasyfikacji. 
Była wyłoŜone przez 7 dnia mapa z wynikami tej klasyfikacji. W tych 
zebraniach uczestniczyło po ok. 24 osób. W przypadku ustalenia granic mamy 
obowiązek poinformować kaŜdego właściciela indywidualnie. To jest 
obowiązkiem firmy wykonującej prace aktualizacyjne. 
Sposób zawiadomienia regulują przepisy ustawy o ewidencji gruntów oraz 
ustawy o geodezyjnej i kartograficznej.   



 To jest obowiązkiem firmy wykonującej prace aktualizacyjne. Z tego co 
wiem, Ŝe to było przekazane, Ŝe zawiadomienia były wysyłane – mówił 
dyskutant.   
 Które działki są bezklasowe, a które są rolne – pytał radny Grzegorz 
Wawrzonkowski. Czy działka budowlana musi być zabudowana? Jak to wygląda 
w procedurze prawnej?.  
 Z wyjaśnień Pana Iwińskiego wynikało, Ŝe działka rolna nie musi być 
zabudowana. Nie ma normy powierzchniowej. To zaleŜy od tego czy grunt 
posiada klasę, czy jest grunt rolny zabudowany czy teŜ nie. Czy grunt jest z klasą 
czy teŜ nie decyduje o tym, czy działka jest wyłączona z produkcji czy jest  
zabudowana czy teŜ nie, jak równieŜ od  rodzaju budynku. Czy prowadzi 
produkcję rolną czy nie. To ocena wykonawca zmian.  
 Pan Andrzej Wyrzykowski.- ja teŜ mam tu działkę 12 arów budowlaną 
mam nawet budynek gospodarczy, gdzie są nawet stanowiska dla bydła. 
Gospodarstwo rolne mam w Byszewie. Dlaczego do tej pory miałem RB a teraz 
mam B. Nikt nikogo nie powiadamiał, ze będzie zmiana klasyfikacji gruntów.  
Mnie teŜ o tym nie poinformowano. W Karniewie na pewno nikt nie wiedział.  
Nie otrzymywałem Ŝadnego pismo. Uczestniczyłem przecieŜ w tych zebraniach i 
dlaczego nikt mnie nie poinformował o zmianie klasyfikacji gruntów tej działki, 
na przykład poi zmianach w Byszewie. I tam po skończeniu  otrzymałem 
indywidualnie decyzję od Pana, od której miałem prawo się odwołać. Jeśli by tak  
 Wykonawca robi klasyfikacje gruntów – mówił Pan Iwiński. 
Dokumentacja była wyłoŜona do wglądu. W starostwie była wyłoŜona przez 15 
dni i moŜna było zgłaszać uwagi. 
 Zdaniem Pana Mirona Truszczyńskiego – mieszkańca Karniewa, firma 
która przeprowadzała klasyfikacje gruntów, zrobiła to źle. Gdzie teraz moŜna się 
odwołać, do kogo składać zaŜalenie do jakiej instytucji.  
 Przez dwa lata była informacja – stwierdził Pan Józef Iwiński. Czy to była 
dobra informacja czy zła – trudno ocenić. KaŜdy mógł przyjść i wyjaśnić.  
Procedury zostały wyczerpane. KaŜdy moŜe indywidualnie składać dokumenty 
na własny koszt. Jak będzie robiona aktualizacja na całym terenie – to na pewno 
kaŜdy sołtys będzie poinformowany. W Byszewie był inny sposób to 
pomelioracyjna modernizacja i są inne przepisy.   
 Pan Tadeusz Jędrychowicz pytał. jaki ma związek wprowadzenie podatku 
z tymi zmianami geodezyjnymi w Karniewie. Czy jedno z drugim jest 
powiązane? 
 Podatek nalicza się na zgodnie z ewidencją gruntów – wyjaśniał Geodeta 
Powiatowy Ani Starosta, ani wykonawca klasyfikacji nie ma wpływu na stawki i 
terminy opłat podatku.    
 Podstawą do naliczania podatku jest ewidencja geodezyjna ze starostwa 
powiatowego – wyjaśniała Pani Barbara Perzanowska.  
     Radny Waldemar Zając stwierdził, Ŝe ostatnie spotkanie było w 2006  
roku. Kiedy te decyzje się uprawomocniły. JeŜeli radni by wiedzieli na pewno by 
coś z tym zrobili, a na pewno mogli uchwalić niŜsze stawki podatku. Radni nad 
ceną podatku głosowali dwa lata temu.  
 



 Projekt ostateczny był wyłoŜony w starostwie w marcu 2006 roku   - 
mówił Pan Iwiński.  W uzasadnionych przypadkach proszę składać 
indywidualne wnioski, a my postaramy się to sprawdzić i wyjaśnić. Zapraszam 
do geodezji, a wtedy postaramy się cos wyjaśnić.  
          Co w przypadku gdy ewidentnie wykonawca popełnił błąd – pytał radny 
powiatowy Krzysztof Twardowski.  Mój sąsiad ma gospodarstwo jest rolnikiem i 
działką ma zaliczoną do bezklasowej. 
  Ja nie pamiętam wszystkich spraw, dlatego zapraszam do geodezji – 
mówił Pan Iwiński.  
 Następnie wyjaśnień udzieliła Pani Barbara Perzanowska, stwierdzając, Ŝe 
podatek jest naliczany zgodnie z dokumentacją geodezyjną jaką otrzymujemy od 
starostwa. Nie moŜe tu być Ŝadnej innej interpretacji.  
 Proszę więc nie łączyć zmiany klasyfikacji z podatkiem – powiedział Pan 
Józef Stopa, wójt gminy. 
 Radna j. Witkowska, ktoś tego nie dopilnował, czy wykonawca czy 
geodezja. Teraz wszystko zrzuca się na gminę, a przecieŜ gmina dobrze naliczyła 
podatek wg stawek ustalonych dwa lata temu. Pracuje tyle lat z mieszkańcami i 
wiem, Ŝe mieszkańcy zawsze otrzymywali decyzje, mogli się odwołać. Teraz 
trzeba dać ogólna odpowiedź i wyjaśnić mieszkańców. Nikt indywidualnie nie 
wiedział o zmianie klasyfikacji.  
 Radny Krzysztof Twardowski uznał, Ŝe Karniewo zostało potraktowane 
krzywdząco, dlatego panowie sołtysi powinniście dopilnować by była 
informacja, bo wiadomo, Ŝe zmiana klasyfikacji wiąŜe się z naliczaniem innego 
podatku. Na przyszły rok radni powinni jakoś podejść do tego tematu i 
zmniejszyć stawki podatku bo to jest trochę krzywdząca.     
 Pani Ewa Kuczyńska – sołtys wsi Karniewo stwierdziła Ŝe kartki na 
zebrania były wysyłane do mieszkańców, były wywieszane ogłoszenia w 
Urzędzie Gminy. Były zebrania ja teŜ w nich uczestniczyłam, ale nikt nie 
powiedział, Ŝe modernizacja jest zmianą klasyfikacji gruntów.  Niestety kartki 
nie docierają do mieszkańców.    
 Pan Tadeusz Jędrychowicz prosił o podanie przepisu prawnego na 
podstawie którego naliczany jest podatek. 
 Podstawą do naliczania podatku rolnego jest ustawa o podatku rolnym 
oraz ustawa o geodezji – powiedział  Dyrektor Wydziału Geodezji.   
 Jest złoŜony odwołanie do Kolegium Samorządowego – informował Pan 
Stopa. Niech oni zajmą swoje stanowisko w tej sprawie. 
 Przewodniczący Rady podziękował Dyrektorowi Wydziału Geodezji za 
przyjęcie zaproszenia i  udzielenie wyjaśnień.   
 
Ad.pkt.4. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.   

Przewodniczący pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. Poprosił o 
zgłaszanie uwag i wniosków co do jego treści. 



PoniewaŜ nikt z radnych  nie wnioskował o odczytanie protokołu ani  nie 
zgłaszał Ŝadnych uwag - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XX zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  5 marca  2008 roku.  
 
Ad.pkt.5. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.    

Do przedstawionej przedmiotowej  informacji uczestnicy obrad Ŝadnych 
uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu)   
 
Ad.pkt.6.  
  

Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  

 
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty,   

Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 23 marca  2009 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne 
w przedmiocie:  
a) sprawozdanie z wykonania budŜetu gminy za 2008 rok. 
b) sprawozdanie z wykonania „Gminnego programu profilaktyki i   
    rozwiązywania  problemów alkoholowych i narkomanii ” za 2008 rok. 
c) sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w  
    Karniewie za 2008 rok. 
d) projekty uchwał w sprawach: 
    - zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki, 
    - przyjęcia zmian w Statucie Związku Gmin Ziemi Makowskiej, 

      - potwierdzenia przystąpienia Gminy Karniewo do Partnerskiej Grupy     
         Lokalnego Działania "Ciuchcia Krasińskich". 

Omówiono równieŜ sprawy związane z zagospodarowanie budynku 
ośrodka zdrowia w  Karniewie.  

PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  
  

Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu  i 
Finansów. Komisja odbyła dwa posiedzenia. W dniu 20 marca  2009 roku, 
podobnie jak Komisja Zdrowia  analizowała  wszystkie materiały sesyjne.  

 Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał zaopiniowano 
pozytywnie.  

W dniu 6 kwietnia opiniowano projekty uchwał w sprawach zmiany 
uchwały budŜetowej na 2009 rok oraz projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia 
poŜyczki długoterminowej. omawiane projekty uchwał zaopiniowano 
pozytywnie. W wolnych wnioskach dyskutowano na temat realizacji zadań 
inwestycyjnych w gminie w bieŜącym roku. 



  Radny Andrzej Chełchowski – Przewodniczący  Komisji Rolnictwa, Przemysłu i 
Usług, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej – Komisja w 
dniu 24 marca br. analizowała i opiniowała materiały będące przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji. Materiały i projekty uchwał zaopiniowano pozytywnie. W 
posiedzeniu uczestniczył Powiatowy Lekarz Weterynarii, który przedstawił 
informację dotyczącą współpracy z rolnikami w  zakresie ochrony zwierząt 
gospodarskich.  
   Przewodniczący Rady podziękował wszystkim przewodniczącym Komisji 
za przedstawienie informacji.  Takie są fakty – stwierdził Przewodniczący Rady, 
a z faktami się nie dyskutuje.  
 
Ad.pkt.7. 
  
 Radny Andrzej Chełchowski – radny ze wsi Chełchy Klimki: 
-  Na zakręcie drogi do Malech zrobił się duŜy dół, co grozi niebezpieczeństwem  
   dla kierowców. Pan Wójt powinien wystąpić do Zarządu Dróg Powiatowych o     
   wyremontowanie tego odcinka. Ktoś uszkodzi samochód i czy będą takie     
   moŜliwości  w 2009 roku?.  
 Radna Dorota Grabowska – czy jest nadzieja Ŝeby posprzątać drogę 
powiatową do Romanowa.   
 B. Milewska – krzaki wycinane na kolei, ale po drugiej stronie moŜe by ta 
maszyną wyciął dopóki są mniejsze. Czy będą takie moŜliwości. Tam pobocza 
są nic nie ruszane. Na pewno inaczej by to wyglądało.  
  Radny Michał Jasiński – dlaczego ta sama firma z Białegostoku wykonuje 
u nas modernizacje dróg znacznie droŜej jak w innych sąsiednich gminach. Bo 
oni wykonywali drogi praktycznie w całym powiecie. Dlaczego tak jest?.  

Cieszy mnie fakt, Ŝe plan w zakresie dróg wykonywane są zgodnie z tym 
planem, ale w tym roku mają być wykonywane z 3 warstwowym utwardzeniem, 
więc automatycznie spada koszt utwardzania.  MoŜe w tym roku moŜna byłoby 
wykonać więcej dróg.    
 Radny Waldemar Zajac – kilka lat temu mówiłem o samochodzie dla 
szkoły. Teraz są moŜliwości złoŜenia wniosku o autobus szkolny. Jest sporo 
dojazdów. Autobusy jadące o godz. 7 zabierają dzieci 6-letnie. PrzecieŜ mogłyby 
przyjeŜdŜać później.   
Będą program unijne z kapitału ludzkiego w ramach komponentu 9.1, 9.2. Są to 
trudne wnioski do wypełnienia. MoŜe ktoś mógłby nam merytorycznie pomóc, 
bo ten wniosek musi być wypełniony dobrze, a jest trudny. Chcemy tylko 
merytorycznej pomocy. 
Kolejny temat bulwersujący to odprowadzenie wody. Osiedle przy ośrodku 
zdrowia jest naprawdę podmokłe. Trzeba pomyśleć o wykonaniu jakiejś 
studzienki czy rowu tak przy okazji  prac remontowych przy ośrodku. Tam nie 
ma się co kłócić, tylko trzeba się dogadać i moŜe w przyszłym roku 
wygospodarować jakieś środki i ten problem rozwiązać. 
 Radny Marian Baleński wnioskował, by zrezygnować z trzywarstwowego 
utwardzania dróg a robić 4-warstwowe. Mamy dobry przykład w naszej 
miejscowości. Takie drogi nie zdają egzaminu.         



 
Ad.pkt.8. 
  
 Wójt Gminy odczytał swoje wystąpienie dotyczące wykonania budŜetu 
gminy za 2008 rok.   
 (wystąpienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 
 Następnie radna Jadwiga Witkowska – Przewodnicząca Komisji 
Rewizyjnej odczytała treść uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o 
udzielenie absolutorium wójtowi.  

(uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 Zgodnie z propozycją Wójta – Sekretarz Gminy Pan Wiesław Ochtabiński 
odczytał opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
sprawie wydania opinii o wniosku sporządzonym przek Komisję Rewizyjna 
Rady Gminy w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok.    

(uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu) 
 Wszystkie opinie są pozytywne – stwierdził radny Wawrzonkowski. Rok 
2008 był rokiem udanym dla gminy, wójta i mieszkańców. Wszystkie 
zaplanowane zadania inwestycyjne zostały zrealizowane i  jeszcze pozostały nie 
skonsumowane środki finansowe.  
 Głosów w dyskusji nie zabierano.   

Następnie radny Grzegorz Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały. 
Radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XXI/119/09 w sprawie w sprawie 
udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2008 rok, w brzmieniu załącznika 
nr 5 do protokołu.   

Radny Grzegorz Wawrzonkowski  stwierdził, Ŝe Wójt Gminy otrzymał 
absolutorium za działalność w 2008 roku. Dziękuję równieŜ za wykonanie 
budŜetu Pani Skarbnik. Jak się nie cieszyć jeśli wszystkie zadania są i jeszcze 
pozostały nam środki. ZłoŜył podziękowanie i Ŝyczenia.  

Radna Bogusława Milewska w imieniu Komisji rewizyjnej złoŜyła 
wójtowi gratulacje za tak wykonany budŜet.          
 Pan Józef Stopa podziękował za udzielenie absolutorium,  gratulacje i 
Ŝyczenia ale stwierdził, Ŝe wszystkie zadnia realizowane są nie dla nas samych, 
tylko dla mieszkańców. To zostaje dla nas wszystkich. Autentycznie dla nas jest 
to satysfakcja, ale chciejmy stanąć i popatrzeć co zostało zrobione.    
 
Ad.pkt.9. 
 
 Kolejnym tematem jest sprawozdanie z wykonania „Gminnego programu 
profilaktyki i   rozwiązywania  problemów alkoholowych i narkomanii ” za 2008 
rok – powiedział Przewodniczący Rady. Te tematy są bardzo draŜliwe, ale u nas 
nikt tego się nie wstydzi.  
 PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski poprosił o przegłosowanie informacji. Rada jednogłośnie   
przyjęła sprawozdanie z wykonania „Gminnego programu profilaktyki i   
rozwiązywania  problemów alkoholowych i narkomanii ” za 2008 rok do 
zatwierdzającej wiadomości.  



(Sprawozdanie stanowi załącznik  nr 6 do protokółu.)  
 
Ad.pkt.10. 
 

Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosów w dyskusji nad 

sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Karniewie za 2008 rok. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu – radny Grzegorz 
Wawrzonkowski poprosił o przegłosowanie informacji. Rada jednogłośnie   
przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Karniewie za 2008 rok do zatwierdzającej wiadomości.  

(Sprawozdanie stanowi załącznik  nr 7 do protokółu.)  
  
Ad.pkt.11.    
 
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski zaproponował ustalić wzrost 
wynagrodzenia dla Wójta Gminy o 6,3 % brutto. 

Następnie odczytał projekt uchwały. Rada 11 głosami „za”, przy 4 
„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXI/120/09 w sprawie  ustalenia 
wynagrodzenia za pracę dla Wójta  Gminy, stanowiącą załącznik nr 8 do 
protokółu. 
 
Ad.pkt.12.  
 
 Radni i uczestnicy obrad nie zabierali głosu w dyskusji w przedmiotowej 
sprawie, Przewodniczący Rady odczytał projekt przedmiotowej uchwały. 
 Rada 15 głosami „za”, podjęła  uchwałę Nr XXI/121/09  w sprawie 
potwierdzenia przystąpienie Gminy Karniewo do Partnerskiej Grupy lokalnego 
Działania „Ciuchcia Krasińskich”, stanowiącą załącznik nr 9 do protokółu. 
       
Ad.pkt.13.    
  
 Pan Wójt omówił propozycje zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2009 
rok, które wynikły ze wspólnych ustaleń, Ŝe remont budynku ośrodka zdrowia 
wykonamy z własnych środków.  Mamy opracowaną dokumentację określająca 
koszt na ok. 190 tyś. zł. Patrząc na koszt w Romanowie na pewno będzie to 
znacznie mniej. Ten budynek musi być przeznaczony pod działalność medyczną. 
Dzisiaj Pani Doktor płaci czynsz. Myślę, Ŝe to będzie z korzyścią dla nas 
wszystkich.  
 Myślę, Ŝe opracowywanie projektu za ok. 60 tys. zł. na remont tego 
budynku to nie ma sensu – stwierdził radny Grzegorz Wawrzonkowski. Nikt 
nam nie zagwarantuje, Ŝe otrzymamy środki. Gminny Ośrodek Zdrowia będzie 
na pewno tu gdzie jest. Zarysowuje się jakaś konkurencja.  
 Czy są prowadzone rozmowy w Doktor Karczewską – pytała radna Beata 
Jackowska. Czy doktor przekazuje nam wszystkie rzeczy?. 
  Pani Karczewska jest uŜytkownikiem stwierdził Pan Stopa.  



       Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści uchwały,  radni w 
wyniku głosowania jednogłośnie (15 głosami za) podjęli uchwałę                  
Nr XXI/122/09 w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2009 rok, stanowiącą 
załącznik nr 10 do protokółu. 

 PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu w sprawie projektu uchwały w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki, radni w wyniku głosowania 
jednogłośnie (15 głosami za) podjęli uchwałę  Nr XXI/123/09 w sprawie 
zaciągnięcia długoterminowej poŜyczki w brzmieniu  załącznik nr 11 do 
protokółu. 
  Zachodzi konieczność dokonania zmiany w Statucie Związku Gmin Ziemi 
Makowskiej – informował radny Grzegorz Wawrzonkowski. Zmiana dotyczą 
jednego zdania, przez które związek moŜe być zarejestrowany w sądzie.  
 Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści uchwały,  radni w 
wyniku głosowania (14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”) podjęli  
uchwałę   Nr XXI/124/09, stanowiącą załącznik nr 12 do protokołu.                  
  
Ad.pkt.14.    
 

 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje wyjaśnił między innymi:  
- wniosek o gimbusa do szkoły juŜ został złoŜony, 
- myślę, Ŝe od udzielenia pomocy przy wypełnianiu innych wniosków na 
środki unijne na pewno nie będziemy się uchylali. JeŜeli są takie moŜliwości 
to proszę korzystać z merytorycznej pomocy i wniosek kompletować, 

- odwodnienie posesji – tu mogą być problemy. Niech to się toczy swoim 
torem. Naprzeciwko ośrodka zdrowia będzie rów pogłębiony. 

- Wszystkie śmieci konserwatorzy terenów płaskich nam zbiorą. Na pewno 
wszystkie rowy przydroŜne i doły w Gościejewie będą uporządkowane. 
Mamy uzgodnienia, Ŝe BŁYSK nam to odbierze.  

-  Myślę, Ŝe ZDP nam te drogi wyrówna i na pewno te drogę na Malechy      
będzie zrobiona.  
 Następnie Pan Sławomir Boczkowski przedstawił dokładna informacje 
dotyczącą ogłoszonych przetargów na remonty dróg. Wybraliśmy 
najkorzystniejszą ofertę. Cena stanowi 100 %. Wiem, Ŝe w innych gminach 
w późniejszym terminie schodzi z cen. 

- I zastosowaniu trzech warstw zadecydowali specjaliści nie my. Drogowcy 
uznają, Ŝe to będzie wystarczające. 
Na powiecie robią 3-warstwowe drogi – dodał Przewodniczący Rady Gminy. 
 
Podobno jest to dobre. Jeśli będą doły będą musieli poprawić.  
 
 Wszystko jest na dobrej drodze z drogą Mosaki – Przemiarowo – 

informował radny Rady Powiatu Wiesław Lipowski. Droga na pewno będzie 
robiona i będzie to najpowaŜniejsza inwestycja w ostatnich 10 latach.  
Radny powiatowy poinformował o sytuacji budŜetu powiatu.  

Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  



Ad.pkt.15.    
  
 Sołtys wsi Baraniec pytał o gwarancję na wykonanie drogi? Ile to jest lat 
gwarancji.  
 Z wypowiedzi Pana Sławomira Boczkowskiego wynikało, Ŝe jest 2 lata 
gwarancji a 3 lata rękojmi. 
 Pan Reszka Jan stwierdził, Ŝe utwardzania dróg w roku ubiegłym było o 
niewłaściwej porze, po prostu za późno. Ostatnia warstwa wogole sienie 
utwardziła, tylko spłynęła   
  Sołtys wsi Krzemień Nowy pytał, kiedy będzie wytyczona droga , bo 
mieszkańcy nie mogą dojechać.  
 
 Przewodniczący Rady złoŜył wszystkim uczestnikom obrad Ŝyczenia 
świąteczne. śyczenia składał równieŜ Pan Stopa.   
 
Ad.pkt.16.    
  

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XXI zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
        
              
         Przewodniczący Rady Gminy  
        mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               
       
        
 
 


